



## Monthly August

It's impossible to ignore this summer and its profound impact of extreme weather on our communities. Numerous global records have been broken, including those of high sea surface temperatures, hottest global average temperature four days in a row, and low sea-ice levels. Environment Canada judged Ottawa's air quality a "very high" health risk for multiple days in June, the highest level on its scale. The smoke causing this risk, of course, came from wildfires in Ontario and Québec among unusually dry conditions. Ottawans are experiencing everything from worsened asthma and headaches to deep worry about when to keep children inside and anxiety about worsening climate change.

In the face of challenging times, our community continues to work towards a more sustainable and resilient world. As we navigate the complexities of climate change, we invite you to join us in taking action.

**Sign our Climate Action petition**, and **sign the letter** demanding that Mayor Sutcliffe take climate action and show true climate leadership in our nation's capital.

As students prepare to head back to school, we recognize the importance of reducing emissions and improving air quality in our communities. It is also time for our yellow school buses to go green. Electric school buses for Ottawa will improve young Ottawans' health while reducing greenhouse gas emissions that cause climate change.

**Sign the petition** and **write to your councillor and MPP** calling for the transition from diesel fueled school buses to electric school buses.

As summer draws to a close, let's harness the energy of our community to drive positive change. Together, we can build a more sustainable, resilient, and equitable future for all.

Thank you for your unwavering support!

In solidarity,

Pratigga and the Ecology Ottawa Team

Ecology Ottawa

**<https://www.ecologyottawa.ca/>**

# NEWS

## Welcome our new Climate Campaigner!

We are thrilled to introduce you to Dan Rutabingwa Gakire! Dan is a highly motivated environmental scientist and climate change advocate. Welcome to the team! We look forward to the positive impact we'll create together.



## Right of way stewardship: advocacy success

After months of advocacy by Ecology Ottawa and partner organizations, the City finally changed its bylaw concerning what residents may do in the right of way in front of their homes. While a couple items are still up in the air, we've provided a [summary](#) of what's so far been permitted.

## Pollinator garden news

Our pollinator gardens have been buzzing! Please check out the latest in the galleries for our patches at [Hampton Park](#), [Orléans Woods Elementary](#), and [Holy Family School](#). We've also created a [pollinator garden resource page](#) where you'll find a step-by-step guide to creating your own garden, local suppliers of native wildflowers, local horticultural groups to help with your work, and larger pollinator initiatives. Check it out!



## Hampton Park: an ecological jewel

One of our partners, Sharon Boddy of Friends of Hampton Park, wrote about the Park's old growth forest—a rarity in Ottawa's city limits—and its connection to the pollinator meadow we planted there with Friends of Hampton Park. Read all about it [here](#).

## Tewin in the news

This past February's clear-cut in the southeast corner of our city left a deep mark and remains a testament to the inadequacy of protection for our precious trees in Ottawa. Our program coordinator, William van Geest, spoke with ONfr+ for a [recent story](#) on Tewin.

## **De-lawn your yard? Yes, please!**

Our Program Coordinator William van Geest weighed in on [a piece in the Ottawa Citizen](#) in which author Brigitte Pellerin called for creative programs to encourage biodiversity in our city. As he said, "I'd also love to see programs that go further and foster biodiversity...I could imagine a program like Bioblitz...that brings communities together around learning about the species whose ecosystem we share."



## **Breathe Easy: Air Quality Monitoring Volunteer Opportunity**

Our Breathe Easy air quality monitoring campaign is well underway. Volunteers have monitored air quality over 90 times around the city so far this summer! The data they collect will be compiled into a report that will bring the topic of air quality to a wider audience, including city councillors.

There are still spots available to monitor in September. If you are interested, please email [breathe.easy@ecologyottawa.ca](mailto:breathe.easy@ecologyottawa.ca).



## **Tell the government to regulate financial institutions now**

Earlier this summer, MP from four out of five political parties joined together to call on the federal government to align Canada's financial system with our climate commitments. Our friends at Environmental Defence are calling on the federal government to regulate financial institutions to create a safe climate and stable economy.

**Sign the letter.**

# EVENTS

Stay up to date with all of our [events here!](#)

## **August 29 - Register for our Pollinator Garden Webinar!**

Hear presentations from an expert on local pollinators, an Indigenous partner on integrating Indigenous knowledge with pollinator gardens, and our community partners on this project on their experiences on August 29 at 7pm. [Register here.](#)



## **September 15 - Global Climate Strike 2023**

Join us and our partners at Fridays For Future on September 15th on Parliament Hill. The Climate Strike in Ottawa is one of the many hundreds planned in communities around the world; there will be millions of people rallying in response to a call for coordinated global mobilisation. [Register here.](#)

### **GLOBAL CLIMATE STRIKE 2023 GRÈVE CLIMATIQUE MONDIALE**



## **City Council: What we've been watching**

Council Watch has been keeping its eye on a few issues recently: climate in the [Term of Council priorities](#), the City's inconsistency on [transit at large events](#), and Toronto's changes on multiplexes and [how Ottawa should do the same](#). If you'd like to help keep an eye on council, [let us know](#).

---

As a citizen-driven movement, we are powered by our volunteers and community supporters. [Volunteer](#) or [donate](#) today to help create a green and climate resilient Ottawa.

[Donate Today](#)

---

## Août mensuel

Alors que nous réfléchissons aux événements de cet été, il est impossible d'ignorer l'impact profond des conditions météorologiques extrêmes sur nos communautés. De nombreux records mondiaux ont été battus, notamment en ce qui concerne les températures élevées à la surface de la mer, la température moyenne mondiale la plus élevée pendant quatre jours consécutifs et les faibles niveaux de glace de mer. Environnement Canada a jugé que la qualité de l'air à Ottawa présentait un risque sanitaire "très élevé" pendant plusieurs jours en juin, soit le niveau le plus élevé de son échelle. La fumée à l'origine de ce risque provenait bien sûr des feux de forêt à l'Ontario et au Québec, dans un contexte de sécheresse inhabituelle. Les habitants d'Ottawa sont confrontés à toutes sortes de problèmes, de l'aggravation de l'asthme et des maux de tête à l'inquiétude profonde de savoir quand garder les enfants à l'intérieur, en passant par l'angoisse face à l'aggravation du changement climatique.

Face à des temps difficiles, notre communauté continue d'œuvrer pour un monde plus durable et plus résilient. Alors que nous naviguons dans les complexités du changement climatique, nous vous invitons à vous joindre à nous pour agir.

[\*\*Signez notre pétition sur l'action climatique\*\*](#) et [\*\*envoyez un courriel\*\*](#) pour demander au maire Sutcliffe qu'il prenne des mesures en faveur du climat et qu'il fasse preuve d'un véritable leadership en la matière dans la capitale de notre pays.

Alors que les élèves se préparent à retourner à l'école, nous reconnaissons l'importance de réduire les émissions et d'améliorer la qualité de l'air dans nos communautés. Il est temps que nos autobus scolaires jaunes passent au vert. Les autobus scolaires électriques d'Ottawa peuvent améliorer la santé des enfants de notre ville, tout en réduisant les émissions de gaz à effet de serre à l'origine du changement climatique. [\*\*Signez la pétition\*\*](#) et [\*\*écrivez à votre conseiller municipal et à votre\*\*](#)

**député provincial** pour demander que les autobus scolaires alimentés au diesel soient remplacés par des autobus scolaires électriques.

Alors que l'été touche à sa fin, mobilisons l'énergie de notre communauté pour susciter des changements positifs. Ensemble, nous pouvons construire un avenir plus durable, plus résilient et plus équitable pour tous.

Merci pour votre soutien indéfectible!

En toute solidarité,

Pratigga et l'équipe d'Écologie Ottawa

## NOUVELLES

### **Bienvenue à notre nouveau responsable de la campagne sur le climat!**

Nous sommes ravis de vous présenter Dan Rutabingwa Gakire! Dan est un scientifique de l'environnement très motivé et un défenseur du changement climatique. Bienvenue dans l'équipe! Nous nous réjouissons de l'impact positif que nous créerons ensemble.



### **Intendance de l'emprise : un succès !**

Après des mois de plaidoyer de la part d'Écologie Ottawa et d'organismes partenaires, la Ville a finalement modifié son règlement concernant ce que les résidents peuvent faire dans l'emprise devant leur domicile. Bien que certains points soient encore en suspens, nous avons fourni un résumé de ce qui a été autorisé jusqu'à présent.

### **Nouvelles concernant les jardins pollinisateurs**

Nos jardins pollinisateurs sont en pleine effervescence! Jetez un coup d'œil aux dernières galeries de nos parcelles à Hampton Park, Orléans Woods Elementary et

Holy Family School. Nous avons également créé une page de ressources pour les jardins pollinisateurs où vous trouverez des fournisseurs locaux de fleurs sauvages indigènes, des groupes horticoles locaux pour vous aider dans votre travail, et des initiatives plus importantes en faveur des polliniseurs. Jetez-y un coup d'œil!



## **Hampton Park : un joyau écologique**

L'une de nos partenaires, Sharon Boddy, des Amis du parc Hampton, a écrit au sujet de la forêt ancienne du parc - une rareté dans les limites de la ville d'Ottawa - et de son lien avec du pré pour polliniseurs que nous y avons plantée avec les Amis du parc Hampton. Lisez l'article [ici](#).

## **Tewin dans l'actualité**

La coupe à blanc qui a eu lieu en février dernier dans le sud-est de notre ville a laissé des traces profondes et reste un témoignage de l'insuffisance de la protection de nos précieux arbres à Ottawa. Notre coordinateur de programme, William van Geest, s'est entretenu avec ONfr+ dans le cadre d'un [récent article sur Tewin](#).

## **Se débarrasser de sa pelouse ? Oui, SVP !**

William van Geest, notre Coordonnateur de programme, a contribué à [un article publié dans le Ottawa Citizen](#) dans lequel l'auteur Brigitte Pellerin appelait à des programmes créatifs pour encourager la biodiversité dans notre ville. "J'aimerais également voir des programmes qui vont plus loin et favorisent la biodiversité... Je pourrais imaginer un programme comme Bioblitz... qui rassemble les communautés autour de l'apprentissage des espèces dont nous partageons l'écosystème", a-t-il déclaré.



## **Respirez sainement : opportunité de bénévolat pour la surveillance de la qualité de l'air**

Notre campagne de surveillance de la qualité de l'air Respirer sainement est bien avancée. Les bénévoles ont surveillé la qualité de l'air plus de 90 fois dans la ville depuis le début de l'été! Les données recueillies seront compilées dans un rapport qui portera le thème de la qualité de l'air à la connaissance d'un public plus large, y compris les conseillers municipaux. Il reste encore des places disponibles pour la surveillance en septembre. Si vous êtes intéressé(e), veuillez envoyer un courriel à [breathe.easy@ecologyottawa.ca](mailto:breathe.easy@ecologyottawa.ca).



### **Demandez au gouvernement de réglementer les institutions financières dès maintenant.**

Au début de l'été, des députés de quatre des cinq partis politiques se sont unis pour demander au gouvernement fédéral d'aligner le système financier du Canada sur nos engagements en matière de climat. Nos amis de la défense de l'environnement demandent au gouvernement fédéral d'aligner le système financier canadien sur nos engagements climatiques. Nos amis de la Défense environnementale demandent au gouvernement fédéral de réglementer les institutions financières.

[Signer la lettre.](#)

## **ÉVÉNEMENTS**

### **29 août - Inscrivez-vous à notre webinaire sur les jardins pollinisateurs!**

Écoutez les présentations d'un expert sur les polliniseurs locaux, d'un partenaire Autochtone sur l'intégration du savoir Autochtone dans les jardins de polliniseurs et de nos partenaires communautaires sur ce projet sur leurs expériences le 29 août à 19 h. [Inscrivez-vous ici.](#)



# Webinaire sur les jardins pollinisateurs!

AUG 29, 2023  
7:00 PM - 8:30 PM EDT

## 15 septembre - Grève mondiale pour le climat 2023

Rejoignez nos partenaires des Fridays for Future le 15 septembre sur la Colline du Parlement. La grève pour le climat à Ottawa est l'une des centaines de grèves prévues dans les communautés du monde entier. Des millions de personnes se rassembleront en réponse à un appel à une mobilisation mondiale coordonnée. [Inscrivez-vous ici.](#)

### GLOBAL CLIMATE STRIKE 2023 GRÈVE CLIMATIQUE MONDIALE



En tant que mouvement dirigé par des citoyens, nous sommes alimentés par nos bénévoles et les partisans de la communauté. [Faites un bénévolat](#) ou [un don](#) aujourd'hui pour aider à créer une Ottawa verte et résiliente face aux changements climatiques.

Faites un don  
aujourd'hui

---

---

Ecology Ottawa acknowledges that our efforts to protect the environment take place on the traditional unceded, unsurrendered territory of the Algonquin Anishinaabe people. As an organization and as individuals dedicated to environment and justice, we are deeply grateful to Indigenous peoples for their ongoing stewardship of these lands since time immemorial. We recognize that we are on a journey of Truth and Reconciliation. We are committed to listening, learning and working to decolonize our efforts towards healthy and sustainable environments for all people.

Ecology Ottawa

123 Slater St, Floor 6, Ottawa, ON K1P 5H2, Canada

This email was sent to [yilinzeng03@gmail.com](mailto:yilinzeng03@gmail.com).

You are receiving this email because you have opted in to communications from Ecology Ottawa.

To stop receiving emails, [\*\*click here\*\*](#).